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Vorträge/Präsentationen 

▪ Beyond Orientalism? The Adoption of Postural Yoga Practices in Poland after 1956. 4th 

International Congress of Polish History “Cultural Encounters”, Jagiellonian University Kraków, 20 

Oct 2022. 

▪ Eine alternative Gesundheitspraxis? Körperorientiertes Yoga in der Volksrepublik Polen nach 

1956. Kranke Gesellschaften: Gesundheit und Medizin in Osteuropa seit 1945, Eberhard Karls 

Universität Tübingen, 15. Jul. 2022. 

▪ With Ines Röhrborn: Maintaining Student-Teacher Relationships in Digital Learning 

Environments: Experiences from Selected Schools in Saxony/Germany. 7th International 

Forum on Teacher Education, Kazan’ Federal University, 26 May 2021. 

▪ Stretching for Socialism: The Promotion of Modern Postural Yoga as a Preventive Health 

Practice in Poland, 1956-1981. Authority and Medical Expertise: Health as a Social Good and 

Political Argument in Eastern Europe, Russia and Beyond, Marburg. Herder Institute Marburg, 21 

Oct 2021. 

Publikationen in Sammelbänden und Zeitschriften 

▪ Doing Memory in a Shrinking City: Constructing a Cosmopolitan and Capitalist Past in Łódź. 

In: Migration und Krieg im lokalen Gedächtnis: Beiträge zur städtischen Erinnerungskultur 

Zentraleuropas. Hrsg. v. K. Erik Franzen. Leipzig, 2016. S. 57-88. 

▪ Der Roman als Transplantat im Internet: Zu den intermedialen Bezügen des facebook- 

Romans Ziemia Nieobiecana [Das Ungelobte Land]. In: Medienkollisionen und Medienprothesen: 

Literatur – Comic – Film – Kunst – Fotografie – Musik – Theater – Internet. Hrsg. v. Gudrun 

Heidemann und Susanne Kaul. Frankfurt/M., 2015. S. 229-240. 

▪ [Konferenzbericht] 18. Bohemisten-Treffen. In: Bohemia 54 (2014), H. 1, S. 166-170. 

▪ Pamięć zbiorowa a miasto: Rozważania ogólne i trochę o Łodzi. In: Tygiel Kultury (2013), H. 7-

12, 2013, S. 5-12. 

▪ Zwischen ‚antemurale‘ und ‚wspólny dom‘: Polen und Europa im Denken Józef Tischners. In: 

Zeitschrift für Slawistik 57 (2012), H. 1, S. 25-45. 

▪ [Rez.] Józef Tischner: Der Streit um die Existenz des Menschen. In: Osteuropa 61 (2011), H. 5-

6, S. 359-360. 


